
Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

Otwieram pięćdziesiątą drugą sesję Rady Gminy w Łubnicach. Na 15 radnych listę obecności 

podpisało 14 radnych. Pan Podgórski Krzysztof jest nieobecny usprawiedliwiony, a za tym 

stwierdzam, że sesja jest prawomocna, a rada jest władna do podejmowania uchwał. Na 

dzisiejszych obradach witam Panie i Panów Radnych, witam Wójta Gminy Łubnice Pana 

Michała Pazka, 

 

Wójt Gminy Michał Pazek 

Witam Serdecznie 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

Witam Skarbnik Gminy Izabelę Klatke, Witam Kierownika Referatu Inwestycji Rozwoju 

Pana Andrzeja Trzeciaka, witam Radcę Prawnego Pana Jerzego Dele, witam Inspektor ds. 

obsługi Rady, jednocześnie protokolant dzisiejszych obrad Panią Anetę Głowacką-Olek. 

 

Inspektor ds. Rady i protokolant Aneta Głowacka-Olek 

Witam 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

I witam Kamila Barczoka informatyka gminy. 

 

Informatyk Kamil Barczok 

Dzień dobry. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

Przedstawię porządek dzisiejszych obrad. Otwarcie stwierdzenie prawomocności, punkt 1. 

Punkt 2 przyjęcie protokołu obrad sesji. Punkt 3 podjęcie uchwał, tam tutaj mamy dwie 

uchwały, w sprawie wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i 

urządzeń kanalizacyjnych w Gminie Łubnice na lata 2024-2026 i w sprawie zmiany budżetu 

Gminy Łubnice na rok 2024. I w punkcie 4 zakończenie obrad sesji. Zapytam czy ktoś z 

państwa chce coś dodać, zmienić w porządku obrad? Nikt nie zgłasza uwag, czy tam żadnych 

poprawek, a więc stwierdzam, że radni przyjęli odczytany porządek bez zmian. Realizacja 

punktu 1 się odbyła, punktu 2 również. Przechodzimy do punktu 3 podjęcie uchwał. I tu 

mamy pierwszą uchwałę, projekt uchwały, który odczytam w tej chwili. Uchwała nr 

52/340/2024 Rady Gminy w Łubnicach z dnia 22 marca 2024 roku w sprawie uchwalenia 

wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń 

kanalizacyjnych w Gminie Łubnice na lata 2024-2026. Na podstawie art. 27 ust. 1 punkt 3 i 

art. 18 ust. 2 punkt 15 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o Samorządzie Gminnym oraz art. 21 

ust. 5 ustawy z dnia 7 czerwca 2001 r. o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym 

odprowadzeniu ścieków 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

Rada Gminy w Łubnicach ustala co następuje. Paragraf pierwszy. Uchwala się w wieloletnim 

planie rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych Gminy 

Łubnice na lata 2024-2026 stanowiące załącznik do niniejszej uchwały, zawierające 

zestawienie zadań inwestycyjnych na lata 2024-2026 wysokość nakładów na poszczególne 

zadania inwestycyjne oraz wskazanie źródeł finansowania tych zadań. Paragraf 2, wykonanie 

uchwały powierza się Wójtowi Gminy Łubnice. Paragraf 3, uchwała wchodzi w życie z 

dniem podjęcia. Ponieważ nie było komisji przed tą sesją, więc nie ma opinii, a więc 

otwieram dyskusję w sprawie tego projektu uchwały. 



 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

Proszę bardzo. Czy są jakieś pytania ewentualnie? Pani Ulo, proszę. 

 

Radna Kmiecik Urszula 

Ja mam takie pytanie, czy w Urzędzie Gminy jest miejscowy plan zagospodarowania 

przestrzennego? 

 

Radca Prawny Jerzy Dela 

Nie ma. 

 

Radna Kmiecik Urszula 

Proszę. 

 

Wójt Gminy Michał Pazek 

Nie ma. 

 

Radna Kmiecik Urszula 

No to tutaj jest opisany jest napisany między innymi studium tego zbudowania 

przestrzennego oraz nawiązanie do miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. 

Jak ja mam to rozumieć? 

 

Kierownika Referatu Inwestycji Rozwoju 

Która to jest strona pani? 

 

Radna Kmiecik Urszula 

Strona trzecia pod, we wstępie. 

 

Radca Prawny Jerzy Dela 

Proszę Państwa, planu zagospodarowania przestrzennego na całą gminę nie mamy, jest 

natomiast studium warunków zabudowy, rozwoju warunków zabudowy, które obejmuje całą 

gminę i mamy kilka, chyba trzy uchwały dotyczące planu miejscowego, ale wycinkowego. Tu 

jest tam gdzie mieści się Pionier, Dino i jeszcze jeden, ale już nie pamiętam gdzie jest. Wiem, 

że są trzy. 

 

Kierownika Referatu Inwestycji Rozwoju 

Plany wycinkowe 

 

Radca Prawny Jerzy Dela 

Tak, tak, wycinkowe. Nie ma planu ogólnego dla gminy, przy czym, proszę Państwa, też 

zwróćmy uwagę na ten program, który Państwo dzisiaj przyjmujecie, to jest na 24-26 i w tym 

okresie jeżeli ustawodawstwo się nie zmieni będziemy mieli obowiązek opracowania planu 

zagospodarowania przestrzennego dla całej gminy ale to jest kwestia no przynajmniej roku. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

Dobrze, proszę bardzo czy są jeszcze jakieś pytania. Proszę Pani Mario. 

 

Radna Gwizdek Maria 

Do tej pory nie mieliśmy takie planu zagospodarowania przestrzennego wieloletniego planu 

rozwoju i modernizacji tych urządzeń wodociągowych i kanalizacyjnych, to po raz pierwszy 



ustalamy taki projekt ramowy? 

 

Radca Prawny Jerzy Dela 

Znaczy proszę Państwa, oczywiście jako takiego planu nie mieliśmy do tej pory 

uchwalonego, natomiast jest to wymóg ustawowy i ten wymóg ustawowy jest o tyle istotny i 

uchwalenie tego planu, że będziemy musieli realizować to, co dzisiaj przyjmiemy. W tych 

latach, które są określone, to oczywiście w ramach posiadanych środków, ale jest to jakiś 

kierunek działania w zakresie rozwoju modernizacji, rozwoju wodoociągowej i kanalizacyjnej 

na te najbliższe lata. 

 

Radna Kmiecik Urszula 

Jeszcze raz, to znaczy, że ten plan można też rozwijać, można dopisywać dodać do tego, 

planu różne rzeczy, które po drodze się pojawią. 

 

Radca Prawny Jerzy Dela 

Jak każdą uchwałę możemy ją zmienić. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

Ja mam pytanie sterytyczne z polskich wód. 

 

Radca Prawny Jerzy Dela 

Muszą być ujęte. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

Powinno być. Znaczy opinia jest pozytywna także, także opowie się na przeprawie takich 

planie opracowanych tutaj przez pracownika urzędu. Plan jest zopiniowany pozytywnie i na 

tym bazujemy teraz, tak? 

 

Radca Prawny Jerzy Dela 

Bo tu chodzi o to, że jak występujemy z wnioskiem o ustalenie taryfy, to też wykazujemy 

koszty, które są związane z realizacją urządzeń wodociągowych i kanalizacyjnych tych 

wniosków taryfowych i w zależności od tego, jakie nakłady w tym wyroku taryfowym Gmina 

podnosi jest to jeden z czynników, który wpływa na ceny jednostkowe wody i ścieków na 

terenie Gminy. Także to zdanie jest zasadne. Ale to, proszę państwa, nie jest nic nowego, bo 

to, żeśmy podawali od początku wniosek o ustanowienie, taryfy, ma swoje wymogi, jest 

określony i tam się podaje wszystkie parametry ekonomiczne, które mogą i mają wpływ na 

ustalenie ceny wody i ścieków. To jest zapisane w tej chwili, ale zawsze tak było robione od 

początku, kiedy wody polskie po prostu, te taryfy. Zatwierdzają. Chociaż jest taka 

przymiarka, znaczy mówi się. 
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Na razie o tym, ale nie ma. 

 

Radca Prawny Jerzy Dela 

Rozstrzygnięcia ustawowego, że ma być powrót do regulowań, które były przed zmianą 

ustawy, gdzie taryfy zatwierdzają wody polskie, to znaczy, że tutaj będzie miała decydujący 

głos Rada Gminy Ustalających Prawo. Ale mogę jeszcze raz podkreślić, że to są zapowiedzi. 

Na dzień dzisiejszy, Jeżeli nie wiem, do którego roku mamy tą taryfę. Do tego roku. 

 

Radca Prawny Jerzy Dela 



No to będziemy musieli złożyć wniosek o zatwierdzenie. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

Wszystko jasne? Czy jeszcze są pytania? Proszę. Nie ma. Zamykam dyskusję, stwierdzam 

kworum i przystępujemy do głosowania. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

Kto z Pani i Panów radnych jest za przyjęciem projektu uchwały nr 52/340/2024? Kto jest 

przeciw, kto się wstrzymał? Panie Tomaszu, proszę o czytanie nazwisk radnych. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Baniak Marian, 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

jestem za. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Białek, Tomasz, 

 

Radny Tomasz Białek 

za. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Gwizdek Maria. 

 

Radna Gwizdek Maria 

Jestem za. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Kędzia Andrzej 

 

Radny Andrzej Kędzia 

Za. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Kmiecik Urszula.. 

 

Radna Urszula Kmiecik 

Wstrzymuje się 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Kuna Aniela. 

 

Radna Aniela Kuna 

Za,. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Machynia Grzegorz. 

 

Radny Grzegorz Machynia 



Za 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Merta Maciej. 

 

Radny Maciej Merta 

Jestem za. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Musiałek Jan. 

 

Radny Jan Musiałek 

Jestem za. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Olek Adam. 

 

Radny Adam Olek 

Jestem za. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Pawlik Tomasz. Za. Woźny Piotr. 

 

Radny Piotr Woźny 

Jestem za. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Zaremba Benedykt. 

 

Radny Benedykt Zaremba 

Wstrzymuję się. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Zimoch Wojciech. 

 

Radny Wojciech Zimoch 

Wstrzymuję się 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

Dziękuję bardzo, głosowało 14 radnych przy trzech głosach wstrzymujących, stwierdzam, że 

Rada Gminy przyjęła wyżej wymienioną uchwałę . I drugą i ostatnią. Ostatnim projektem 

uchwały jest uchwała nr 52/341/2024 w Radzie Gminy w Łubnicach, z dnia 22 marca 2024, w 

sprawie zmiany budżetu w Gminie Łubnice na rok 2024 Na podstawie art. 18 ust. 2 punkt 4 

ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym oraz art. 211, 212, 214, 217, 222, 

235, 237, 258, 264, ust. 3 i art.266 ust. 2 ustawy z dnia 27 sierpnia 2010 roku o finansach 

publicznych Rada Gminy w Łubnicach uchwala co następuje. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

W Uchwale nr 50/326/2023 z dnia 20 grudnia 2023 roku w sprawie budżetu gminy Łubnice 

na 2024 rok wprowadza się zmiany. Paragraf pierwszy, załączniku nr 1 do uchwały nr 



50/326/2023 z dnia 20 grudnia 2023 roku wprowadza się następujące zmiany. Punkt 

pierwszy, zmienia się plan dochodu budżetu Gminy na 2024 rok, zgodnie z załącznikiem nr 

1 do niniejszej uchwały. Paragraf 2 , w załączniku nr 2 do uchwały nr 50/326/2023 z dnia 20 

grudnia 2023 roku wprowadza się następujące zmiany. Punkt pierwszy, zmienia się plan 

wydatków budżetu Gminy na 2024 rok, zgodnie z załącznikiem nr 2 do niniejszej uchwały. 
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Paragraf 3 ustala się o zmianach planów dochodów budżetu państwa przewidzianych do 

uzyskania przez gminę w związku z realizacją zadań z zakresu administracji rządowej 

zgodnie z załącznikiem nr 3 do niej się uchwała. Paragraf 4 zmienia się plan wydatków na 

realizację załóżeń majątkowych w roku 2024 i ustala się zgodnie z załącznikiem nr 4 do 

niniejszej uchwały Paragraf 5 ustala się dotacje celowe na zadania powierzone do realizacji 

innym jednostkom zarządu terytorialnego w wysokości 4 tysiące złotych, w tym na wydatki 

bieżące. Punkt pierwszy szczegółowy podział dotacji o których mowa ustęp 1 określa 

załącznik numer 5 do ninjszej uchwały. Paragraf 6 w wykonaniu uchwały powierza się 

obiektowi gminy. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

Paragraf 7 uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia i podlega ogłoszeniu, tutaj również 

otwieram dyskusję i proszę Panią Skarbnik o przybliżenie tych zmian, które mają dzisiaj być 

przyjęte. 

 

Skarbnik Gminy Izabela Klatka 

Szanowni Państwo, zanim przystąpimy do omawiania zmian dochodów, czyli tych, które 

Rada jest płodna wprowadzić do budżetu, jak i wydatków, a co nie leży w kompetencji Wójta, 

informuję, że 26 stycznia 24 wójt wprowadził, wydał zamówienie numer 2. Pierwsze było w 

sprawie układu wykonawczego budżetu wykonanego w grudniu. Drugie, numer dwa 

dwudziestego szóstego w sprawie zmiany budżetu gminy. Podstawowe zmiany, zwiększenie 

dochodów o siedem tysięcy siedemset osiemdziesiąt pięć i wydatków o siedem tysięcy 

siedemset osiemdziesiąt pięć. Kwota dochodów zwiększyła się do poziomu trzydzieści jeden 

trzysta sześćdziesiąt pięć z osiemset dwadzieścia cztery. 

 

Skarbnik Gminy Izabela Klatka 

kwota wydatków do poziomu 32 mln 410 628, deficyt 1 mln 0,44. 804 niepodlega zmianie, 

ponieważ takiej kompetencji nie posiada. Zawadzenie dotyczyło wprowadzenia środków na 

przekazanych z Funduszu Pomocy w Ukrainie, rozwiązania oświatowe przekazane w styczniu 

za grudzień. Również dotacji, zwiększonej dotacji na finansowanie, zgodnie z okresem 

administracji rządowej i środki z funduszu Pomocy Ukrainie na wypłatę, zrefundowanie 

kosztów pobytu, to jest rodzina, która przebywa na terenie, bliżej to będą Dzietrzkowice, 

Zespół szkół Dzietrzkowice, te dzieci uczęszczają, czyli do składowania Dzietrzkowice, na 

pokrycie zgodnie z zapotrzebowaniem kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. i 

na pokrycie kosztów dożywienia tych dzieci w szkołach, w cudzysłowie, to były tylko 396 zł. 

 

Skarbnik Gminy Izabela Klatka 

Te dzieci, które uczęszczają do tej szkoły, mają do tego prawo. Kolejne zarządzenie, które 

Wójt w międzyczasie wydał, to jest 29 luty 2024, To jest zarządzenie, które zmienia użytek w 

zakresie i dochodów i wydatków o 36 tysięcy minus 559 per saldo, 36 tysięcy 550.05, z uwagi 

na fakt, iż Wojewoda Łódzki podjął decyzję po podjęciu uchwały, proszę Państwa, podjął 

ostateczną decyzję o wysokości kwot dotacji w zakresie działu 852 pomoc społeczna 855 

Rodzina, to są wszystkie te zagadnienia finansowane przez Gminny Ośrodek Pomocy 



Społecznej. Tam nastąpiła korekta. Taką delegację prawną posiada Wójt. W związku z tym 

dokonano weryfikacji, z uwagi na konieczność składania miesięcznych sprawozdań do 

ministerstwa. 

 

Skarbnik Gminy Izabela Klatka 

Niezależnie od powyższego, wprowadziliśmy 19,95 zł funduszu pomocy w Ukrainie za 

ewidencję PESEL. To jest zadanie zalecone, przekazane do realizacji wśród tych zarządzeń. 

Ponad to Zespoły Szkół Wójcin i Łubnice dokonały na podstawie merytorycznej kontroli i 

otrzymanej w wskaźniku systemu informacji oświatowej Ministerstwa Edukacji, przeliczenia 

tej subwencji na realizację zadań wymagających stosowania specjalnej organizacji nauki. 

Dokonano przenieśnienia środków ze szkół, które były zabezpieczone. My nie możemy robić 

tego na etapie uchwalenia budżetu, ponieważ Te wyliczenia są dokonywane przez 

Ministerstwo Edukacji w styczniu, lutym i marcu. 

 

Skarbnik Gminy Izabela Klatka 

Pozostało nam jeszcze tylko do zweryfikowania jeszcze jedna jednostka oświaty, to jest 

Zespół Szkół Dzietrzkowice. I te środki ze szkół, z tych dwóch szkół i przedszkoli zostaną 

przeniesione w trybie zarządzenia Wójta gminy numer 3. Do rozdziału 801,49 realizacja 

zgodnie wymagających stosowania specjalnej organizacji nauki i metod pracy dla dzieci w 

przedszkolach, oddziału przedszkolnej w szkole podstawowej i innych formach wychowania 

przedszkolnego. Ponadto 801,50 realizacja zgodnie wymagających stosowania specjalnej 

organizacji nauki i metod pracy dla dzieci i młodzieży w szkołach podstawowych. Dotyczy to 

dwóch jednostek, czyli dwóch zespołów szkół. 

 

Skarbnik Gminy Izabela Klatka 

W ochronie zdrowia pani kierownik pełnomocnik do spraw zwalczania problemów 

alkoholowych wnosiła o zmianę z paragrafu wynagrodzenia osobowe. Z uwagi na to, iż z 

usług na wynagrodzenia osobowe zmieniła się osoba, która prowadzi terapię, która była w 

trakcie takich przeciwdziałań alkoholizmowi. I tamta pani wystawiła, fakturę, aktualnie ta 

pani jest na umowie zlecenie. Ponadto w ramach pomocy społecznej dokonano korekty tych 

dotacji, to jest drobno po terminie 7643 w sumie przez ciała pomocy społecznej. Zwiększono 

454 zł, przenosząc je z usług opiekuńczych. 

 

Skarbnik Gminy Izabela Klatka 

853 wprowadzono środki na pomóż, pomocy w Ukrainie to jest 140 zł. 9664 na podstawie 

przekazanych środków przez ministerstwo. Nadpowiedzialony rachunek bankowy w związku 

z powyższym kwotę 300 zł wprowadzono na wypłatę środku nie jednorazowego, też 

poprawki zostały wprowadzone, z uwagi na fakt, iż to koordynuje, znaczy też pomocy 

społeczne. Duże wsparcie związane z działaniem Pomocy w Ukrainie 9664, koordynuje pani 

Adela Jaśko, to jest doświadczenie 40 złotych dla rodzin z Ukrainy. No i jest w rozdziale 400, 

500, to jest rodzina, dostosowano plany do dotacji i dostosowano plany dodatku, Z uwagi na 

korektę i decyzję Wojewody Łódzkiego zostaliśmy zawiadomieni, decyzja wpłynęła potem 

po uchwaleniu budżetu państwa. 

 

Skarbnik Gminy Izabela Klatka 

To są wszystkie zmiany, które do tej pory wprowadzono i po zmianach stan początkowy w 

uchwale, a stan końcowy na koniec lutego to 31 mln 329 zł, 264,95 groszy, wydatki 32 mln 

374,068. złotych, 55 groszy, deficyt bez zmian 1 044 804. Także to jest wyjściowe do 

projektu uchwały przedłożonego państwu w trybie nadzwyczajnym. Stąd różnica między 

uchwałą budżetową, która została panu państwu, ona została zweryfikowana i zatwierdzona, 



przez regionalną izbę i mają pozytywne opinie o uchwale budżetowej. W związku z 

powyższym stany początkowe w załącznikach u Państwa zmieniły się w stosunku do tego, co 

uchwalono, prawda. O szczególnie zwracam te słowa do Pana Wojtka Zimocha, bo on 

szczegółowo sprawdza przez prawdę i weryfikuje . 

 

Skarbnik Gminy Izabela Klatka 

Proszę, ale Państwo też moglibyście zadać pytanie, bo niektóre osoby mogłyby być trochę 

zdziwione, że uchwała budżetowa to takie kwoty, a Z uwagi na zmiany wprowadzone w 

międzyczasie. Teraz jeżeli wracamy do projektu niniejszej uchwały. W projekcie niniejszej 

uchwały ulegają zmianie załącznik numer jeden. Tu bardzo proszę nie filmować, bo może być 

jakiś błąd pisarski, bo ta uchwała była pisana w trybie nadzwyczajnym. Jakiś błąd pisarski 

tekstowy. 

 

Skarbnik Gminy Izabela Klatka 

Zmienia się plan dochodów budżetu w Gminie na 24 zgodnie z załącznikiem numer jeden. 

Załącznik numer jeden. To są zmiany planowanych dochodów, które należą tylko i wyłącznie 

w kompetencji Rady Gminy. Jeżeli chodzi o część oświatową subwencją gminnej dla 

jednostek samorządu terytorialnego. Minister Finansów pismem 7 lutego 2024 zawiadamia 

Wójta Gminy, byłem jeszcze w imieniu prezydentów, ten Wójta Gminy Łubnice. 

 

Skarbnik Gminy Izabela Klatka 

Na stronie Ministerstwa Finansów jest taka zakładka, możecie Państwo sprawdzić, subwencje 

ogólne. Ogólne 9,779,639. Część odsetkowa subwencji wzrosta o 835,200, przepraszam, 208. 

W związku z powyższym piśmiennym i barwującym jest też zapis, iż dotyczy to skutków 

podwyżek płac Nauczycieli, wzrostu skutków podróży płac dla nauczycieli tylko, bez obsługi. 

Obsługa została zabezpieczona z uwagi na fakt, że byliśmy wyinformowani o ile teraz stanem 

niższe wynagrodzenie w 2024 roku. 

 

Skarbnik Gminy Izabela Klatka 

Dyrektorzy sobie zaplanowali tak jak uznali za stosowne. Pani naksięgowała świadectw, 

dokonała weryfikacji skonsultowano, zatwierdzono, przedłożono państwu do układania w 

grudniu. Natomiast wszystkie te skutki i te potrzeby, które tutaj w ramach tej subwencji 

zostały wprowadzone, nie do końca pokrywają to, czego żądali dyrektorzy. Na podstawie 

wyliczeń i weryfikacji informuję, iż potrzeby w zakresie Szkół Podstawowych w Łubnicach 

są zabezpieczone, natomiast brakuje tutaj godzin ponadwymiarowych nagród i odpraw, 

szczególnie w Łubnicach, pomimo uwagi na to, iż współczynnik Współczynnik wyliczeń 

emerytalnych z ubiegłego roku obowiązywał do końca lutego. Nastąpiło takie szybkie 

przejście niektórych pracowników na emeryturę i realizacja odpraw nauczycieli. 

 

Skarbnik Gminy Izabela Klatka 

Natomiast o obsłudze nie mówimy. Szkoła Dzietrzkowice, w szkole Dzietrzkowice i w szkole 

w Wójcinie średnio braknie gdzieś około 51 tysięcy. I tutaj uczulam Państwa, czy ja jeszcze 

dożyję czy nie, czy tu będę czy nie, żeście Państwo analizowali, bo jak przejdziecie do 

radnych, organizacja finansowania oświaty polega na takich zasadach. Liczymy razy, przez 8 

miesięcy, liczymy razy 4 miesiące organizację. W maju zatwierdzona jest organizacja nowa, 

po nowemu, dyrektorzy konsultują to wszystko. 

 

Skarbnik Gminy Izabela Klatka 

z kuratorium, zatwierdza również, zatwierdza Wójt Gminy, taką ma władzę. Natomiast 

Państwo po otrzymaniu, my po otrzymaniu już wykonania za półrocze i przeanalizowaniu 



tego we wrześniu za 8 miesięcy, bo często też tak bywa, że nauczyciele przychodzą we 

wrześniu, więc odprawy są wypłacane w sierpniu. Musicie Państwo być wyczuleni na to, 

żebyście pamiętali, W październiku wszystkie jednostki oświaty mają przeliczyć swoje 

potrzeby do końca roku według nowej organizacji finansowania oświaty, bo nauczyciele 

wtedy mogą się przemieścić, może być od września inaczej, może potrzeby tej szkoły będą 

inne od września do końca grudnia, a to będzie również rzutowało na projekt budżetu do 

wyliczenia do sierpnia następnego 25 roku, tak? To jest zrozumiałe. W związku z powyższym 

w październiku lub listopadzie i najlepiej w październiku uchwalić brakujące środki dla 

oświaty. 

 

Skarbnik Gminy Izabela Klatka 

Tutaj może braknie, może nie braknie. Wiecie jak to jest z godzinami, ponadwymiarowymi 

nauczycieli. Pewnie z zapasem planują. Ja mam nadwyżki budżetowe i za rok ubiegły na 

wydatkach bieżących ponad milion złotych. Bardzo są wyczuleni dyrektorzy, żeby mieć 

pieniądze, że te boją się, że nie będzie wykonane. 

 

Skarbnik Gminy Izabela Klatka 

A to dlaczego? bo każdy wydatek finansowany bez zabezpieczenia jest na użytkowym 

publicznym. W związku z powyższym czasami planują więcej, a jeżeli potrzeba. Analiza za 8 

miesięcy wykaże, czy im potrzeba, tak robiliśmy 23 i starczyło. Najpierw był płacz, że 

braknie, potem się okazało, a jednak starczyło. 

 

Skarbnik Gminy Izabela Klatka 

Więc musicie być wyczuleni w październiku na przyszłość. Poza tym Wójcin, Dzietrzkowice, 

Łubnice w zakresie odpraw i tak dalej. Zmienia się dyrektor, ma się zmienić dyrektor w 

Łubnicach, więc tam będzie konieczna inwentaryzacja stawczo-odbiorcza na co i tak dalej. W 

każdym bądź razie, jeżeli chodzi o oświatę, ograniczono im po 50 tysięcy dochód szkół do 

wysokości skutku zwiększenia subwencji oświatowej. Nie mogę na dzień dzisiejszy żądać od 

Państwa, abyśmy uruchomili środki wolne, żeby doszacować na 100 procent potrzeb. 

 

Skarbnik Gminy Izabela Klatka 

dyrektorów złożonych tutaj, z uwagi na to, że do końca marca składam bilans organu i ten 

bilans organu będzie weryfikowany, sprawdzany. Sprawozdania poszły, korekty sprawozdań 

poszły dane na liczenie trzynastki. W związku z tym regionalność, stawka Regionalizm 

Prawunkowy i Ministerstwo odczytuje te sprawozdania, weryfikuje. Ja składam informację z 

wykonania budżetu opisową, przygotowuję, Wójt składa, przepraszam, zapędziłam się. 

przygotowuje taką informację na 100 ston dla Państwa, dla Rio, Rio to weryfikuje, zatwierdza 

bilans i wtedy Państwo uruchamiają już chyba nowa rada. 

 

Skarbnik Gminy Izabela Klatka 

maj, czerwiec mogą uruchomić wolne środki, czyli oszczędności poza oświatą, również inne, 

inne zadania inwestycyjne to są działania już tutaj kreatorem polityki inwestycji w 

porozumieniu z Radą Gminy, z Komisjami i na stronach Gminy. jeżeli chodzi o inwestycje, 

natomiast dyrektorzy w zakresie oświaty i jeżeli są wolne środki, jeżeli się uda, to spłacimy, 

spłaciliśmy jeszcze jedną decyzję, podjęliśmy i spłaciliśmy całość wszystkich rad 

przekładających na 24. Z tych starych rad zostało nam po byłej kadencji 200 tysięcy, więc tą 

radę nie na cztery kwartały, spłaciliśmy te 923 tysiące ponad z Wojewódzkiego Funduszu. Na 

25. rok zostało 200 z kredytów i 593 chyba tam, jeżeli chodzi o Wojewódzki Fundusz Obrony 

Środowiska. 

 



Skarbnik Gminy Izabela Klatka 

Następne raty na następne lata będzie po 600 tysięcy i jesteście w stanie to realizować w 

OKF-ie. Z uwagi na to już mamy korzystny wynik finansowy za 23. Między dochodami, a 

wydatkami bieżącymi. Także nie mogę Ja bym nawet bardzo chciała formę prawnie 

uruchomić i doszacować tej oświaty. Teraz tak, coś nowego co się pojawiło na stronie 

dochodowej, to jest ta subwencja rozwojowa. 

 

Skarbnik Gminy Izabela Klatka 

Ja zrobiłam takie kopię, w której to objaśnię informację, czego dotyczy subwencja 

rozwojowa. A tak szczerze powiem, to tak troszeczkę rekompensują tą gminą, to w ubiegłym 

roku zostało Zaproponowano te zmiany legislacyjne i subwencja rozwojowa leży w gestii 

Rady Gminy. Przygotowałam Państwu informację o wykonaniu inwestycji i pamiętajcie, że to 

co zostało z inwestycji z 23, w dowolny sposób w swoim środku możecie sobie zaplanować i 

działać tymi środkami, tam jest chyba 860 Przepraszam, 683 tysiące z inwestycji co zostało, 

możecie automatycznie sobie zaplanować inwestycje, które chcielibyście jeszcze w tym roku 

zobaczyć 24, tak 24. Natomiast subwencja rozwojowa, która na dzień dzisiejszy jest 

zaproponowana na realizację projektu parking w Łubnicach z podjazdem. Zadanie nie było w 

100 procentach wykonane, zostało wykonane jako projekt. 

 

Skarbnik Gminy Izabela Klatka 

Ja za bardzo w inwestycjach nie chciałabym za dużo mówić, bo mogę przekłamać pewne 

fachowe określenia. W związku z tym w naszej części i w pozostałych wydatkach będziemy 

mówić, ta kwota wynosi 229 823, natomiast podobne subwencje mają Sokolniki, Czastary, i 

Bolesławiec. Natomiast jeżeli chodzi o darowiznę to już jest 300 ileś, 372 tysiące. Sokolniki 

nawet dużo, a miejscowość od 295. Sposób wyliczenia tej subwencji rozwojowej to jest 

nowość. 

 

Skarbnik Gminy Izabela Klatka 

Mieliście szczegółowo opisane w objaśnieniach. Możecie do tego wracać, możecie do mnie 

dzwonić, możecie wyjaśniać. Będą w poniedziałek tutaj już  to możecie do nich przyjść 

zapytać. To jest wszystko do Państwa wiadomości. To tyle, jeżeli chodzi o subwencji. 

 

Skarbnik Gminy Izabela Klatka 

Nie zmieniły się kwoty planowanych udziałów w podatku PIT. A ta subwencja rozwojowa, to 

jest taka troszeczkę wolałabym, żeby Gmina otrzymała prawidłową kwotę należną Gminie 

udziału w podatku dochodowym od osób fizycznych. Zmieniły się te przeliczniki. W 

ubiegłym roku było mniej, potem dostaliśmy sporą kwotę w sierpniu, potem jeszcze 

dostaliśmy od premiera Morawieckiego kwotę pod koniec roku. Rada to uchwaliła w listopad 

czy grudzień, już nie pamiętam, ale na koniec roku, także te korzystnie wpływało na wynik 

finansowy roku ubiegłego. 

 

Skarbnik Gminy Izabela Klatka 

Nie będzie, nie będziecie mieć trudnej sytuacji finansowej na pewno, jeżeli będzie rok 24 i 

mam nadzieję 25, nie wiem jak sobie tam potem uchwalicie. Ponadto do dochodów 

budżetowych prowadza się skutek wzrostu dotacji na przedszkola, ponieważ w objaśnieniu u 

Wojewody Łódzkiego jest to, że to są również środki nad podwyżki dla nauczycieli w 

przedszkolach. Myśmy wstępnie wyliczyli tej dotacji według wskaźnika na dziecko 160 

tysięcy 735 przy uchwalaniu budżetu, natomiast pracownice o drugie tyle 168 676 wzrasta do 

poziomu 329 411. Teraz pytanie czy starczy. Jeżeli chodzi o przedszkola, braknie 20, gdzieś 

średnio 24 tysiące w przedszkolu dzieci, w przedszkolu Dzietrzkowice, czyli tak średnio 50 



tysięcy, ale wszystko też będzie zależeć na ile będzie zastępstw, no i ile będzie godzin 

ponadwymiarowych. 

 

Skarbnik Gminy Izabela Klatka 

Jeżeli któryś z nauczycieli choruje w momencie, kiedy otrzymuje chorobowe wiadomo, że to 

jest 80 procent, ale automatycznie też, jeżeli nie będzie tak zwanych tych zdrowotnych w 

oświacie, które obciążają budżet samorządu i tu nie ma zielonego światła z ministerstwa w 

związku z powyższym, Nie będzie źle. Mówię, ta analiza za 8 miesięcy i potrzeby do końca 

roku raz na 4 miesiące pokaże prawdziwe oblicze budżetu oświaty. Ja tutaj z Panią Główną 

Księgową. Z wiadomością dyscyplinujemy dyrektorom, żeby w tej 1-12 się mieścili, żeby po 

prostu nie przeszarżować budżetu do półrocza, żeby nowy dyrektor czy aktualny dyrektor nie 

mówił, że nadchodzi. bo brakło, dlatego, że w sierpniu, wtedy dyrektorzy w sierpniu 

najwięcej wydają, jeżeli chodzi o tak zwane remonty bieżące, tak? do końca roku to jest 

bieganina, dzisiaj są, dzisiaj są też na specjalnej naradzie i tak dalej. 

 

Skarbnik Gminy Izabela Klatka 

Co jeszcze w dochodach, jeżeli chodzi o dochody, to jest tylko taka kosmetyka 852, 28, 

zwiększamy, zmniejszamy, zawiadomił nas Wojewoda o dochodach z Funduszu 

Alimentacyjnego wyliczamy 40% i stajemy w szansach, że tworzą dopłatę własnej gminy, 

czyli to 45-40% z Funduszu Alimentacyjnego oszacowane, bo wykonanie to jest, wykonanie 

to jest druga rzecz. Według Wojewody Łódzkiego to powinno wynieść 25320, a 60% 

oddajemy do budżetu państwa. Automatycznie państwo jako radni generalnie nic z tego nie 

macie, ale my jako urząd uwagi na fakt, że była to kontrola Urzędu Wojewódzkiego chyba 

tydzień temu, przez trzy dni w związku z powyższym zweryfikowano czy jakakolwiek 

złotówka nie została w rynku urzędu dana przez Gminę czy GOPS na zadania własne. 

Wszystkie te 25 tysięcy o ile zostaną wykonane, GOPS musi wydać tylko i wyłącznie na 

postępowanie egzekucyjne na komornikach i na tym się to kończy, chyba że będą jeszcze 

jakieś koszty pocztowe, przesyłki, ale teraz to już nie, lub obsługę informatyczną w tym 

zakresie. To są dochody. 

 

Skarbnik Gminy Izabela Klatka 

Jeżeli Państwo chcecie wejść w ruch ogólny mówię przed zmianami, po zmianami też Pani 

Malwina tutaj była można sobie zabrać. To są dochody. Przechodzimy do pozycji załącznik 

numer dwa, który ulega zmianie. Dotację oświaty omówiłam, ,załącznik omówiłam, oświata 

tutaj, starosta Miroszewski. tak? Jeżeli chodzi o wydatki i zmiany wydatków. 

 

Skarbnik Gminy Izabela Klatka 

Załącznik, który został wydrukowany w zmianach planowanych wydatków jest tylko 

kompatybilna w zakresie paragrafów 605, 637, 605 606 i tak dalej. Zmiany planowanych 

inwestycji zostaje Państwu fotowydrukowane, żebyście sprawdzili sobie z uchwałą 

budżetową, jakie te badania były i jakie wprowadzamy. A jeżeli chodzi o wszystkie zmiany 

wydatków, tutaj się pojawiają już paragrafy bieżące. Zaczynamy, jeżeli chodzi o załącznik 

numer 2 Zmiana planowanych wydatków. 

 

Skarbnik Gminy Izabela Klatka 

I ja taką, taką zakładkę dotyczącą zmiany planowane w wydatku na bieżąco działamy i już 

reperuje. Dział 600 transport, drogi publiczne, gminne 4 300 zmniejszamy o 4 tysiące, 

proponujemy do zatwierdzenia, a zwiększamy, zmniejszamy, a zwiększamy 4 tysiące na 

pozostałą działalność, czyli co, dotacja celowa przekazana dla powiatu, bo zadania bieżące 

realizowane na podstawie Porozumień umów między jednostkami samorządów 



terytorialnego. A to jest związane, już Państwo to uchwalali, Starosta wieruszowski zwrócił 

się do nas, 4 tysiące. 

 

Wójt Gminy Michał Pazek 

Tak, tak, z tym kursem. Z tym kursem to jest związane. 

 

Skarbnik Gminy Izabela Klatka 

To jest związane z dofinansowaniem w związku z powyższym, na rok 24, Starosta prosi o 

wsparcie finansowe Gminę Łubnice Tytułem dofinansowania proszę o podjęcie stosownej 

uchwały Rady Gminy Łubnice, do końca kwietnia 2024. W związku z powyższym, 

rokrocznie to uchwalamy i jest to też określone, bo odrównione w załączniku. Część tej 

uchwały jest załącznikiem numer 5, który jest wymagany przez organ nadzoru Regionalnej 

Izby Obrachunkowej. Jak również obrazuję, te załączniki są nieraz dodatkowe po to, żebyście 

Państwo widzieli, jakie pieniądze idą na zewnątrz, do powiatu, jakie dotacje są dla 

podmiotów publicznych, takich jak Komunalne Instytucje Kultury, jakie są dotacje dla 

stowarzyszeń. 

 

Skarbnik Gminy Izabela Klatka 

To są po prostu takie wyciągnięte z budżetu, z tej szafy ogólnej budżetowej załączniki, które 

obrazują poziom dotacji, które idą na zewnątrz tutaj urzędu, czyli jest dotowana kultura, 

dotowane są straże, dotowane są Stowarzyszenia, które przystępują do konkursu, tak to 

wygląda, no i dla powiatu odrębnego to są już nie, nie, nie jednostki, które realizują zadania 

własne, ale to już idzie poza Gminę Łubnice, jest to wsparcie finansowe. Jeżeli chodzi o 700, 

gospodarka mieszkaniowa, tutaj już się zaczyna jeżeli chodzi o inwestycje, problem 

utwardzenia, sfinansowania utwardzenia na wierzchni terenu prasy, budowa podjazdu przy 

Zespole Szkół w Łubnicach, 180 tysięcy. I tutaj mam prośbę i uwagę, że jeżeli będziecie 

Państwo mieli pytania do inwestycji, poprosimy pana Andrzeja Trzeciaka i szczegółowe takie 

pytania proszę kierować merytoryczne. Ja nie chcę Państwu tutaj podać jakichś fałszywych 

informacji. Chodzi o to, że zadanie tutaj informacja z wykonania za rok ubiegły wskazuje, że 

zostały z tego pieniążki i teraz przy tym parkingu. 

 

Skarbnik Gminy Izabela Klatka 

Środki niewykorzystane na budowę parkingu poza projektem. Zostały, zostaną na rachunku 

bankowym i zostaną potraktowane jako tak zwane wolne środki, nadwyżka budżetowa z roku 

ubiegłego, która jest tylko i wyłącznie w dyspozycji Rady Gminy. Wolnymi środkami nie 

dysponuje Wójt, nie dysponuje nikt inny, tylko Komisja i Rada Gminy, możecie sobie tam te 

170 zostało z tego w pewnym momencie? 173, tak? Proszę podpowiedzieć. 

 

Skarbnik Gminy Izabela Klatka 

Pawlik. 173, tak? Nie, nie, nie, to nie jest tak, że 180. 

 

Radny Wojciech Zimoch 

173,750. 

 

Skarbnik Gminy Izabela Klatka 

192650, 7350 wydane na wykonanie projektu i te środki już w przyszłym, W tym roku 24 

wydacie sobie na co chcecie. Możecie składać wniosek, możecie konsultować z komisjami, z 

Wójtem. w tym bieżącym, aktualnym, przyszłym. Ja nie kandyduję, proszę, nie bójcie się, 

jestem za stara, ale chcę powiedzieć, także ten 180 tysięcy, które teraz zabieramy z subwencji 

rozwojowej, a jest w dyspozycji Rady, one po prostu te pieniążki nie zginą wam. 



 

Skarbnik Gminy Izabela Klatka 

Macie oszczędność z ubiegłego roku i to jest nawet wygodne, bo możecie sobie to wydać w 

razie potrzeby. Administracja publiczna 10 tysięcy, zakup systemu do transkrypcji nagrań w 

sesji Rady Gminy. W ubiegłym roku nie wydano tych pieniędzy, nie wiem, przez zamieszanie 

z wyborami, administracą i tak dalej, także to jest niezbędne i konieczne, to jest taki program 

w zakupie. Nie powinna ta kwota przekroczyć 10 tysięcy, to jest limit wydatku. 750,23 urząd 

gminy, 39 tysięcy 423. 

 

Skarbnik Gminy Izabela Klatka 

W ramach usług potrzebujemy środków 9 tysięcy 423. w celu zainstalowania zabezpieczeń 

naszych serwerów. Mamy dwa serwery i one muszą mieć specjalne zabezpieczenie z uwagi 

na obronę bazy danych, które posiadamy na serwerach, jeśli stworzymy kopię. Kolejny 

wydatek majątkowy w urzędzie, zakup i modernizacja oprogramowania ratusz, stanowisko 

podatków, opłat oraz sprawodawczości w urzędzie gminy portalu. Informujemy Państwa, że 

od 1 stycznia nastąpiło gruntowne wdrożenie nowego programu firmy Rekord Ratusz pod 

wymiar podatków, ewidencję podatków i opłat lokalnych, środków transportowych, opłat, 

czynszów i tak dalej. 

 

Skarbnik Gminy Izabela Klatka 

Zakupiliśmy niezbędne, musimy zakupić jeszcze niezbędne uzupełnienie do akcyzy, również 

do odpadów, ewidencji odpadów, egzekucji odpadów, ponieważ to jest program, który jest 

kompatybilny z podatkami i opłatami odpady, podlegają postępowaniu egzekucyjnemu, tak 

jak podatki i opłaty, czyli ordynacji podatkowej. Z uwagi na fakt, że będziecie Państwo mieli 

wgląd na swoje kartoteki elektroniczne, będziecie Państwo widzieć, będziemy mieli 

możliwość płatności kartą również w najbliższym czasie urząd, będziecie mieć. Mimo 

trudnych sytuacji losowych udało nam się to wdrożyć, to działa. Będziemy, aktualnie 

jesteśmy w kontakcie z Panią, z firmą Ratusz. Pan Stasiaczyk czuwa, ja nad tym czuwam, 

czuwa informatyk i to musi zadziałać choćby się nie wiem co działo 

 

Skarbnik Gminy Izabela Klatka 

I cały rok będzie jeszcze uzupełnianie. Akcyza ruszyła jeszcze w Radixie i musi być w 

Radixie dokończona. Natomiast z buta od września z torpedy musi ruszyć od września ten 

nowy program na akcyze. Wtedy każdy podatnik ma wgląd na nasze, na swoje konta 

podatkowe. To jest program nie bez pozoru, ratusz był wykupiony, my fKJ mamy od 2017 z 

uwagi na centralizację podatku VAT. 

 

Skarbnik Gminy Izabela Klatka 

To jest program nowoczesny, dobry, nie ma idealnych programów, informuje. Tutaj 

informatyk też biegał na okrągło, bo mu że mu było trochę trudno. Każdemu jest trudno, ale, 

no, czuwaliśmy, żeby zdążyć jeszcze, żeby po prostu przed podatkami i przed kompleksową 

kontrolą regionalnych w rachunkowej, żeby po prostu potem umieć. Szanowni Państwo, w 

oświacie już omawianie skończyli, ja za chwilę wrócę. 

 

Wójt Gminy Michał Pazek 

Ja mogę jedynie dopowiedzieć, jeśli chodzi o ten parking 

 

Skarbnik Gminy Izabela Klatka 

Inwestycje poproście sobie Pana Olczyka. 

 



Wójt Gminy Michał Pazek 

Mogę nawet powiedzieć, jesteśmy po przetargu, wszystko jest na BIP-ie. Jest na BIP-ie, 

jesteśmy po przetargu, jesteśmy przed podpisaniem już umowy. Tam najtańsza umowa była 

170, chyba nie chcę tutaj skłamać. 8 tam jest na BIP-ie, mamy rozstrzygnięte, możecie się 

Państwo z tym zapoznać. Tam wygrała firma z pod Łodzi. 

 

Wójt Gminy Michał Pazek 

Dokładnie. Było chyba sześć czy siedem. Nie chcę tutaj strzelać, ale zeszliśmy i mieliśmy 

zaplanowane 200 tysięcy. Udało nam się zajść poniżej tych 200 tysięcy, także uważam, że 

przetarg bardzo dobrze poszedł. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

Dobra, to zapraszamy do paru minut przerwy. 

 

Wójt Gminy Michał Pazek 

Następna sesja jest tam, nie? Żeby wiedzieli następna sesja jest... 


